
 

   Zápis ze schůze POO ČSV , která se konala  

  ve středu 11.1.2023 v 16.00 hod  

v kanceláři ve Znojmě 
 

 

Přítomni: Pavelková, Antl, Kauer, Chmelík, Příkazský, Texl 

Omluven: Illek 

Program:   

 

1) Vyšetření na MVP v okrese Znojmo – aktuální stav sběru vzorků měli, 

objednávka přes CIS,  

    odeslání do laboratoře VÚVč Dol 

2) Termín a organizace sběru vzorků měli na vyšetření varroázy 

3) K výplatě dotace 1.D a odvodu členských příspěvků ČSV 

4) Aktuální pravidla pro čerpání dotace EU, krajské dotace 

5) Zdravotní stav včelstev 

6) Diskuze, závěr 

Ad 1) Probíhá sběr vzorků měli na vyšetření MVP v rámci grantu JMK, nejzazší 

termín odevzdání vzorků do včelařské prodejny v Příměticích byl stanoven na 

15.1.2023 ( k tomuto datu chybí vzorky ze ZO Dyjákovice a Vémyslice), abychom 

mohli následně spustit akci „měl na varroázu“. Odvoz vzorků do laboratoře VÚVč Dol 

zajistí M. Kauer. Z důvodu plošných úhynů včelstev bylo nutné počty vzorků 

z jednotlivých ZO přesouvat tak, abychom využili limit pro náš okres. Konečný počet 

vzorků měli na vyšetření MVP v našem okrese tak činí 426. Včelaři, kteří požadují 

vystavení individuálního protokolu o výsledku vyšetření a tento požadavek vyznačili 

na tubusu či v žádance, obdrží z VÚVč Dol samostatný protokol proti úplatě 150 Kč.   

Ad2) Jako každoročně probíhá v druhé polovině ledna sběr vzorků měli na 

přítomnost varroázy. Tento přirozený spad měli za 30 dnů po vyčištění podložek 

odevzdávají včelaři v prodyšně uzavřených kelímcích opatřených štítky. Jednotlivé 

ZO si sběr vzorků musí zorganizovat tak, aby je mohli odevzdat včetně žádanky 



a seznamu včelařů opět ve včelařské prodejně v Příměticích nejpozději 

31.1.2023. Vzorky měli na varroázu budou následně odeslány na vyšetření do 

laboratoře SVÚ Jihlava hromadně za celý okres. Aktuální počty včelstev 

v jednotlivých vzorcích poslouží základním organizacím zároveň jako podklad pro 

zápis do CISu v kolonce „počet včelstev k 15.2.2023“ u konkrétních včelařů.  

Vzhledem k vysokým plošným úhynům včelstev v posledních měsících je tento zápis 

do CISu důležitý, aby měl sekretariát RV ČSV věrohodné podklady o aktuální situaci 

pro případné jednání s ministerstvem zemědělství a SVS.   

Ad 3) Těsně před koncem roku 2022 dorazily na účty ZO peníze na výplatu dotace 

1.D. Vlastní výplata členům ZO se musí stihnout v průběhu ledna. Do 31.1.2023 

spolky odevzdají ve včelařské prodejně v Příměticích „Seznamy“ s podpisy, popř. 

s čísly účtů, výpis z účtu ZO a plné moci. Následně provede J. Pavelková a F. Texl 

kontrolu úplnosti těchto dokladů, vyzvou spolky k odstranění chyb a nesrovnalostí a 

odešlou vše na svaz. V této souvislosti je užitečné při výplatě dotace 1.D vyzvat 

včelaře, aby hlášení na Hradištko posílali přes internet a zamezili tak možným 

chybám v komunikaci mezi včelařem a ČMSCH Hradištko, což může vést ke krácení, 

popř. nepřiznání datace 1.D. 

Kontrolou zápisu v CISu okresní organizace bylo konstatováno, že všech 17 spolků 

má členské příspěvky na rok 2023 uhrazené. 

Ad4) U evropských dotací skončilo 31.12.2022 přechodné období, avšak namísto 

předpokládaného nástupu řádného období od 1.1.2023 na celý kalendářní rok jsme 

zahájili další přechodné období trvající pouze do 31.7.2023. Proč a jaký to má smysl 

nám uniká, snad se více dozvíme ve svazovém periodiku nebo na webových   

stránkách  www.vcelarstvi.cz. 

I v roce 2023 budou vypsány krajské dotace JMK pro včelařské spolky. Oproti 

předchozím obdobím přibudou dva nové dotační tituly – dotace na přednáškovou 

činnost a dotace na zařízení pro aerosolové ošetření včelstev. Seminář ke krajským 

dotacím proběhne pro zájemce 10.2.02023 v Brně na ulici Cejl v zařízení JMK. Bližší 

informace lze dohledat na webových stránkách OO ČSV Znojmo: www.vcelari-

znojmo.cz 

Ad 5) Ačkoliv rok 2022 byl z hlediska produkce medu nadprůměrný (možná právě 

proto), s příchodem podzimu i aktuálně hlásí jednotlivé ZO vysoké úhyny včelstev. 

https://www.vcelari-znojmo.cz/?utm_source=aktu%C3%A1ln%C4%9B&utm_medium=e-mail&utm_campaign=717372&utm_source=aktu%C3%A1ln%C4%9B&utm_medium=e-mail&utm_campaign=717372
https://www.vcelari-znojmo.cz/?utm_source=aktu%C3%A1ln%C4%9B&utm_medium=e-mail&utm_campaign=717372&utm_source=aktu%C3%A1ln%C4%9B&utm_medium=e-mail&utm_campaign=717372


Tento nepříjemný stav má celorepublikový charakter, vzácností nejsou ani úhyny nad 

50%. Svaz chce proto od včelařů získat věrohodný přehled o nastalé situaci, aby 

mohl jednat s MZe a SVS a dalších krocích ke zmírnění škod na včelstvech, popř. 

podpoře včelařů, viz bod 2) tohoto zápis. 

Ad6) V diskuzi bylo připomenuto, že jednotlivým ZO byla poštou doručena přístupová 

hesla pro vstup do datových schránek, které ze zákona zřídilo ministerstvo vnitra 

všem právnickým osobám a vyzvalo je k jejich využívání. Podrobnosti k této 

problematice jsou k dispozici ve veřejných sdělovacích prostředcích. Čas ukáže 

vhodnost a přednosti tohoto způsobu komunikace.  

                                                                                               Zapsal František Texl      


